
АЗБУКА, ФОНЕТИКА И ПРАВИЛА ЗА ЧЕТЕНЕ 

L’ALPHABET, PHONETIQUE  ET REGLES DE PRONONCIATION  

[лалфабе, фонетик е регл дъ прононсиасион] 

 Френският език се отличава с голямо богатство от звуци: 16 гласни включващи 
нямо е и 4 носовки, 17 съгласни и 3 полугласни 

   

 В края на думите съгласните не се произнасят, освен ако не са последвани от 
нямо е , например: 

 

institut [инститю] /институт/ 

   

 C  се произнася като [с] пред гласните e, y, i, например: 
Cécile [сесил] /Сесил/ 

acide [асид] /киселина/ 
cycle [сикл] /цикъл/ 

 

   

 C се произнася като [к] пред гласните a, o, u, например: 
cube [кюб] /куб/ 
caresse [карес] /милувка/ 

coin [коен] /ъгъл/ 
 

   

 Когато трябва да се произнесе [с] пред а,o,u, c се превръща в ç, например: 

leçon [льосон] /урок/ 
 

   

 G се произнася [ж] пред гласните e, i, y, например: 

gerbe [жерб] /сноп/ 
gicler [жикле] /бликам, пръскам/ 
gymnastique [жимнастик] /гимнастика/ 

 

   

 G се произнася [г] пред останалите гласни a, o, u и пред съгласна, например: 
gare [гар] /гара/ 

aigu [егю] /остър/ 
globe [глоб] /глобус/ 

 

   

 Когато трябва да се произнесе [г] пред e, i, y, след G поставяме u, което 
обикновено не се чете, например: 

guerre [гер] /война/ 
guichet [гише] /гише/ 
vague [ваг] /смътен, неясен/ 

 

   

 GN се произнася меко – палатално [нь], например в думата: 
montagne [монтань] /планина/ 

 



   

 S между две гласни се чете като [з], например: 

rose [роз] /роза/ 
 

   

 Буквосъчетанието ti се произнася или [ти] или [си], например: 

sortie [сорти] /изход/ 
démocratie [демокраси] /демокрация/ 

 

   

 В начално съчетание X се произнася [гз] пред гласна, например: 

examen [егзамен] /изпит/ 
 

   

 H не се произнася, освен в буквосъчетания. Има две разновидности: 

o Придихателно h ( h aspire), като думи започващи с него се считат като 
започващи със съгласна, поради което не приемат нито апостроф, нито 

свързване. Пишем и четем: 
le héros [льо еро] /герой/ 
les héros [ле еро] /герои/ 

o Нямо h (h muet), като думи започващи с нямо h приемат и апостроф и 
свързване, например: 

l’homme [льом] /мъж, човек/ 
les hommes [лезом] /мъже, хора/ 

 

   

N. B. Френският език е език с постоянно ударение и то винаги пада на последната 

сричка на думата ! 
 

   

 

 

 



Majuscules [мажюскюл] /главни 

букви/ 

Minuscules [минюскюл] /малки 

букви/ 
A a 

B b 

C c 

D d 

E e 

F f 

G g 

H h 

I i 

J j 

K k 

L l 

M m 

N n 

O o 

P p 

Q q 

R r 

S s 

T t 

U u 

V v 

W w 

X x 

Y y 

Z z 

 

 

 

 
 
 

 
 


